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Protokół z posiedzenia Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska 

Rady Gminy Suchy Las, z dnia 15.05.2018 r., godz. 8:30 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie gości i członków Komisji. 

3. Stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

4. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

5. Rozmowa z Sołtysem wsi Golęczewo o problemach komunalnych i ochronie 

środowiska Golęczewa. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska A. Targońska otworzyła 

posiedzenie Komisji w dniu 15.05.2018 r. o godzinie 8:30 witając gości oraz członków Komisji. 

W posiedzeniu brał udział Sołtys wsi Golęczewo p. P. Majkowski. Następnie Przewodnicząca 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności – 3 radnych obecnych, 3 

radnych nieobecnych.  

 

Komisja jednogłośnie, trzema głosami za, przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie w świetlicy wiejskiej w Golęczewie. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska przekazała głos Sołtysowi p. P. Majkowskiemu, by 

przedstawił problemy komunalne osiedla. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski podziękował członkom Komisji za przybycie do 

Golęczewa. Sołtys rozpoczął omawianie problemów od zadań powiatowych, z których powiat 

się nie wywiązuje. Dodał, że liczy na pomoc Komisji w sprawie wywarcia wpływu na radnych 

powiatowych w związku z utrzymaniem dróg powiatowych w Golęczewie. Sołtys 

poinformowała zebranych o złym stanie dróg powiatowych oraz o niewykoszonych rowach 

przy tychże drogach. Sołtys dodał, że powiat skupił się na wycince obumarłych drzew na drodze 

powiatowej z Golęczewa do Soboty. Ma być również remontowana ulica Lipowa, ponieważ po 

ulewnych deszczach tworzą się na jezdni kałuże oraz zalegają kamienie.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała Sołtysa o termin remontu ulicy Lipowej. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że przetarg na wykonanie odbędzie się w 

lipcu, a następnie przystąpią do prac. Sołtys dodał, że prace remontowe ulicy Lipowej – część 

Golęczewska, będą wykonywane przez gminę. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska wyraziła zdziwienie podjętą decyzją. Przewodnicząca 

stwierdziła, że gmina nie powinna wykonywać remontu drogi jeśli należy ona do powiatu. 

Przewodnicząca KKiOŚ spytała p. Sołtysa P. Majkowskiego o petycje Koła Gospodyń 

Wiejskich z Golęczewa, która dotyczyła rzekomej ulicy Lipowej. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że petycja dotyczyła poszerzenia części 

ulicy Lipowej i dodanie ścieżek rowerowych.  
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Radny G. Rewers poinformował zebranych, że do pracy modernizacyjnych ulicy Lipowej 

włączyła się również sąsiednia Gmina Rokietnica.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że remont ze strony gminy i tak nie 

obejmie całości drogi. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski zgodził się z Przewodniczącą. Sołtys poinformował 

członków komisji o projekcie remontu ulicy Lipowej. Z pobocza drogi zostaną usunięte dwa 

drzewa oraz należy przenieść słup energetyczny, który znajduje się w chodniku. Sołtys 

podkreślił, że prosił by uwzględniono powyższe prośby w projekcie. 

Radny P. Tyrka stwierdził, że słup zostanie przesunięty jeśli zgodzi się energetyka. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski zwrócił się do Komisji z prośbą o poparcie jego wniosku 

w związku z utrzymaniem zieleni na boiskach. Sołtys poinformował, że boiska są utrzymywane 

przez GOS, lecz pomiędzy nimi jest pas zieleni, który obsługuje ZGK. Sołtys dodał, że ZGK 

nie wywiązuje się ze swojego obowiązku i nie kosi traw na boisku. Sołtys podsumował, że GOS 

dba o boiska, kosi je regularnie natomiast ZGK nie nadąża z koszeniem trawy.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała czy boiska są trawiaste. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że większe boisko jest trawiaste, a 

mniejsze boisko jest wykonane ze sztucznej trawy. 

Radny G. Rewers stwierdził, że należy przekazać GOS całkowitą opiekę nad terenem 

sportowym. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski zgodził się z propozycją przedmówcy, jednak dodał, że 

to Komisja powinna wystąpić z takim wnioskiem poparcia dla sprawy. Sołtys dodał, że 

zamierza wnioskować o zwiększenie ilości koszy na odpady wzdłuż głównych ulic w 

Golęczewie – Dworowa, Tysiąclecia i Lipowa oraz przy stawie, gdyż jest to zadanie gminy, a 

koszy brakuje. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że zadanie będzie wykonalne w 

momencie zmiany budżetowej lub jeśli zostaną środki w referacie komunalnym, na zakup 

koszy. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski dodał, że wnosił również, by przy stawie znalazły się 

ławki. Sołtys poinformował Komisję o rozmowach z referatem komunalnym, który 

zadeklarował się, że przywiezie cztery ławki nad staw. 

Radny G. Rewers stwierdził, że referat komunalny zamierzał stawiać ławki w ciągach ulic 

jednak niestety nie były wykorzystywane przez mieszkańców, zostały zebrane i zapewne 

zostaną przeniesione nad staw w Golęczewie. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski dodał, że w Golęczewie jest wielu spacerowiczów, którzy 

odwiedzają staw, jest wiele matek z dziećmi, które chętnie przystałyby na odpoczynek przy 

ławce. Sołtys poruszył również kwestię starej przepompowni, dodał, że teren został niedawno 

uporządkowany jednak nie zostały wycięte wszystkie drzewa tak jak powinny. Sołtys dodał, że 

przy płocie znajdują się drzewa wymagające wycinki oraz należałoby rozebrać budynek i 

uporządkować tren.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała czy wskazany przez Sołtysa budynek jest 

zabytkiem. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że nie jest to zabytek. Obiekt ten 

obsługiwał starą przepompownie w czasach jej funkcjonowania. Sołtys dodał, że na terenie są 

dwa budynki. Jeden obiekt służył jako pomieszczenie z hydroforami, który Sołtys ma zamiar 
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wyremontować i zaadaptować, natomiast drugi należy usunąć ze względu na zły stan 

techniczny i niebezpieczeństwo zawalenia się.  

Radny P. Tyrka stwierdził, że należy sprawdzić czy obiekt nie jest wpisany do rejestru 

zabytków, gdyż jest to ten sam rocznik co Stary Bar w Chludowie. Radny spytał o 

funkcjonowanie wodociągu.  

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski wyjaśnił, że w przepompownia funkcjonowała w latach 

powojennych. Sołtys dodał, że na terenie obiektu znajdował się również wiatrak. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała czy w na terenie znajduje się ujęcie wody. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że owszem znajduje się tam ujęcie wody.  

Następnie Sołtys poruszył kwestię parkowania przy szkole, którą na prośbę rodziców porusza. 

Sołtys wyjaśnił, że codziennie rodzice przywożący dzieci do szkoły parkują przy chodniku na 

terenie zielonym. Sołtys dodał, że teren ten powinien być wyłączony z parkowania, gdyż jest 

on przeznaczony na teren zielony, a rodzice mogą parkować na terenie szkoły. Sołtys poruszył 

również kwestie samochodu, który od dłuższego czasu stoi przy kapliczce w centrum 

Golęczewa na działce gminnej, a jego właściciel najprawdopodobniej wyjechał za granicę. 

Sołtys podkreślił, że służby nie mogą przestawić samochodu. 

Radny G. Rewers zaproponował, by samochód przenieść na inne miejsce. 

Radny P. Tyrka stwierdził, że samochód może stać latami, przenieść można w momencie, gdy 

będzie stwarzał niebezpieczeństwo.  

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski podkreślił, że samochód przeszkadza w trakcie 

odbywania uroczystości przy kapliczce. 

Radny P. Tyrka spytał czy właściciel pojazdu jest mieszańcem gminy. Radny dodał, że należy 

ustalić miejsce pobytu właściciela i sprowadzić go do gminy, by przeparkował samochód. 

Następnie Sołtys poruszył kwestię wybrukowania małego kawałka terenu przy tablicach 

informacyjnych przy szkole podstawowej w Golęczewie. Sołtys dodał, że wielu rodziców 

parkuje w tym miejscu tworząc koleiny oraz ograniczając dojście do tablic. Według Sołtysa 

wybrukowanie terenu starobrukiem i postawienie słupków należy do zadań własnych ZGK.   

Radny G. Rewers poruszył kwestię budowy parkingu przy terenie zielonym na ulicy 

Dworcowej.  

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski poinformował, że posiada dwie koncepcje na wykonanie 

parkingu, jednak woli poczekać na wykonanie kanalizacji, by przez roboty parking nie został 

zniszczony. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała o czas wykonania kanalizacji. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że w przyszłym roku zostanie wykonana 

kanalizacja.  

Radny P. Tyrka spytał o przetarg na wykonanie węzła przesiadkowego na ulicy Czereśniowej. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że był przeprowadzony jeden przetarg 

jednak wykonanie było za drogie. 

Radny G. Rewers stwierdził, że przy modernizacji linii i zamknięciu przejazdu pewien 

mieszkaniec będzie odcięty od drogi.  

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski stwierdził, że w pewnym miejscu utworzył się przejazd 

przez tory i nie wiadomo czy nie zostanie zlikwidowany.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała Sołtysa o prace, które trwają na ulicy 

Dworcowej w chodniku. 
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Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że trwają prace nad wymianą wodociągów 

z azbestu. Sołtys dodał, że według niego gmina nie powinna być uzależniona od jednego 

dostawcy wody, powinna mieć swój zbiornik jako rezerwę na nieoczekiwane sytuacje. 

Radny P. Tyrka spytał dlaczego wzdłuż całej drogi nie są wymieniane wodociągi. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski wyjaśnił, że jeden z właścicieli wycofał się z budowy 

stacji przepompowni i należało zmienić plany. Sołtys dodał, że sprawa zostanie wykonana 

specustawą bądź zostanie znalezione inne rozwiązanie.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że ulica Dworcowa była remontowana i 

nie rozumie przyczyny zrywania nowego chodnika. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski wyjaśnił, że w drodze została wykonana kanalizacja, a 

wodociągu znajdują się w chodniku. Sołtys dodał, że stare są wykonane z azbestu, który należy 

jak najszybciej wymienić, dlatego jest zrywany chodnik. Sołtys poinformował Komisję o 

budowie drogi rowerowej, która będzie prowadziła do Zielątkowa wzdłuż ulicy Tysiąclecia.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała czy na tym odcinku będzie budowana droga. 

Przewodnicząca KKiOŚ spytała również o lokalizacje drogi rowerowej. 

Radny P. Tyrka odpowiedział, że droga będzie budowana z pieniędzy na budowę węzła 

przesiadkowego. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że będzie to chodnik z dopuszczeniem 

ruchu rowerowego. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała czy zmieszczą się drzewa. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że tak oraz będą nasadzenia. Sołtys dodał, 

że powiat zasadził akacje jednak nie pasują one do reszty drzew. Sołtys stwierdził, że powiat 

nasadził to co miał na stanie. Sołtys poinformował członków Komisji, że chciałby również, by 

nasadzono drzewa przy stawie oraz przy boisku sportowym. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała czy jest cmentarz należy do gminy. 

Radny P. Tyrka odpowiedział, że tak ale jest nieczynny. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski poinformował Komisję o figurze Św. Nepomucena na 

ulicy Tysiąclecia, która jest z okresu powstania wsi i należałoby wpisać ją do gminnej ewidencji 

zabytków.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że należałoby całą środkową część wsi 

objąć ochroną obszarową. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski stwierdził, że jest mapa obszaru ochrony 

konserwatorskiej, na której zaznaczone są trzy obszary chronione. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że w rejestrze zabytków są wpisane tylko 

poszczególne budynki. Przewodnicząca KKiOŚ dodała, że może istnieją jakieś opracowania, 

jednak całość obszaru zabytkowego centrum wsi nie jest objęta ochrona prawna.  prawnie 

obszary nie są objęte ochroną. 

 

Komisja postanowiła wyjść w teren i odwiedzić omawiane w toku dyskusji miejsca 

problemowe. 

Komisja odwiedziła teren przy figurze i szkole podstawowej, gdzie zaparkowany jest 

opuszczony samochód.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała o funkcje terenu. 
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Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że teren jest wykorzystywany parking, 

jednak po modernizacji drogi nie wiadomo jakie będzie spełniał funkcje. Sołtys podkreślił, że 

podczas uroczystości przy figurze samochód bardzo przeszkadza. 

Radny P. Tyrka stwierdził, że należy sprawdzić przeznaczenie terenu w miejscowym planie. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski stwierdził, że najlepiej byłoby przeznaczyć teren pod 

zieleń i najprawdopodobniej miejscowy plan dopuszcza taką możliwość. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska zastanawiała się, które drzewa zostaną wycięte 

podczas modernizacji ulicy Tysiąclecia. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski wskazał na okazałe drzewo, które niestety zostanie 

wycięte, gdyż zajmuje miejsce na chodnik. 

Komisja rozmawiała o modernizacji ulicy Tysiąclecia. Następnie członkowie komisji 

rozmawiali o budynkach zabytkowych w centrum wsi. 

Radny G. Rewers zauważył nieskoszone trawniki wzdłuż płotów. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska poinformowała zebranych o rozmowie z zastępcą 

Wójta p. M. Bulińskim, by dofinansować ZGK bądź wynająć firmę zewnętrzną do koszenia 

trawy, gdyż ZGK nie spełnia swoich zadań. 

W drodze na teren stawu Sołtys wskazał Komisji figurę, o której wspominał w toku dyskusji. 

Komisja zauważyła, że znajduje się na terenie prywatnym. 

Radny P. Tyrka zaproponował przeniesienie figury w inne miejsce. 

W kolejności Komisja udała się na teren zielony przy stawie na ulicy Tysiąclecia.  

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski poinformował zebranych o nasadzeniach, które zostaną 

wykonane w tym roku na terenie wokół stawu.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska zapytała Sołtysa czy jest projekt zagospodarowania 

terenu zielonego. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że jest taki projekt i na pewno zwróci się 

do p. Przewodniczącej KKiOŚ o pomoc. Sołtys dodał, że na terenie nie można sadzić wierzb, 

gdyż zakwaszają one wodę.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska wskazała Sołtysowi topolę na działce prywatnej, 

której gałęzie należałoby wyciąć. 

Komisja rozmawiała o zmianie ustawy „lex Szyszko”, która ma dopuszczać pod pewnymi 

warunkami możliwość wycinki drzew rosnących na obszarze nie należącym do gminy. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski poinformował Komisję, że wokół stawu będzie ścieżka 

żwirowa. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska spytała o głębokość stawu. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że stawy był pogłębiany, od lustra wody 

do dna ma 2 m głębokości. Sołtys wskazał Komisji dwie oficyny, z której jedna jest zabytkowa. 

Dodał, że przy nich znajdował się dworek, a wokół była park dworski. 

Następnie Komisja udała się na teren starej przepompowni, gdzie zostały wycięte drzewa.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że teren w czasach funkcjonowania 

przepompowni raczej nie mógł być obsadzony drzewami. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski zgodził się z przewodniczącą. Dodał, że na terenie 

znajdował się wiatrak, który pompował wodę. Sołtys wskazał Komisji na ruiny budynku, które 

chciałby usunąć. Sołtys dodał, że ma ciekawy pomysł na wykorzystanie obszaru dla celów 

społeczności lokalnej. 
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Radny P. Tyrka spytał, czy zbiornik wodny został zamurowany. 

Sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski odpowiedział, że najprawdopodobniej został 

zamurowany. Sołtys dodał, że działka sąsiednia, prywatna została w zeszłym roku 

uporządkowana.  

W kolejności Komisja udała się pod szkołę podstawową w Golęczewie, przy której rozmawiano 

o zabytkach, wymianie rur wodociągu oraz o wybrukowaniu terenów przy szkole. Sołtys wsi 

Golęczewo P. Majkowski wskazał Komisji na drzewa nasadzone przez powiat oraz na fragment 

terenu do wybrukowania przy tablicach informacyjnych. Komisja rozmawiała o kolorystyce 

elewacji obiektów zabytkowych. Sołtys wyjaśnił, że konserwator zabytków wskazał na 

kolorystykę, w jakiej obiekty zabytkowe mają być remontowane. Dodał, że właściciele 

obiektów zabytkowych często dostają dotacje na remont elewacji, ale muszą wykonać ją w 

podanej kolorystyce. Następnie Sołtys wskazał Komisji teren do wybrukowania starobrukiem.  

Następnie Komisja udała się na teren boisk sportowych. Sołtys wskazał Komisji pas zielony, 

który ZGK zaniedbuje z koszeniem.  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska wystąpiła z wnioskiem o przekazanie całości terenu, 

boisk oraz pasów zieleni pod opiekę GOS.  

Komisja przystąpią do głosowania za przyjęciem wniosku Przewodniczącej KKiOŚ A. 

Targońskiej: 

- 3 za, jednogłośnie. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska wystąpiła z wnioskiem o wybrukowanie starodrukiem 

w ramach zadań własnych przez gminę terenu pomiędzy tablicami ogłoszeniowymi na ulicy 

Dworcowej przy szkole podstawowej.  

Komisja przystąpią do głosowania za przyjęciem wniosku Przewodniczącej KKiOŚ A. 

Targońskiej: 

- 3 za, jednogłośnie. 

 

Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska poinformowała Komisję o rozmowie z Sołtysem z 

Zielątkowa. Pani Sołtys stwierdziła, że Zielątkowo nie ma większych problemów i Komisja nie 

musi przyjeżdżać na wizytację. Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że jest wiele 

miejsc do odwiedzenia i w kolejności będzie Chludowo oraz Złotkowo. Przewodnicząca 

KKiOŚ zaproponowała, by do wymienionych miejscowości udać się w Czerwcu. Dodała, że 

warto odwiedzić również oczyszczalnię ścieków oraz bazę ZGK. 

Radny P. Tyrka stwierdził, że warto będzie wejść i zobaczyć jak funkcjonuje ZGK, jednak 

trzeba będzie umówić się z prezesem na spotkanie, by miał kto Komisję oprowadzać. Radny 

dodał, że porozmawia z Sołtysem Złotkowa oraz z prezesem ZGK. Radny stwierdził, że 

należałoby ustalić konkretny termin posiedzenia. 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska stwierdziła, że należy ustalić dwa terminy.  

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji A. Targońska 

zakończyła posiedzenie Komisji o godzinie 10:06. 

 

 Sporządziła:       Przewodnicząca KKiOŚ: 

Agata Schmidt      Anna Targońska 


